

Driving a bus is very different to driving a car and it's important that nominated driver(s) are aware of the safety and legal requirements.

If you're hiring a bus, your actions or inactions can have a profound effect on road safety and it's your responsibility to ensure the safety of your passengers and other roads users and comply with the Heavy Vehicle National Law (HVNL). Detailed within this guide are some simple and effective measures that you can take to properly prepare for your journey and help keep you and everyone else safe.

驾驶一辆巴士与驾驶一辆小车有很大差别，重要的是指定司机要知道安全和法律要求。

如果你在租用巴士，你的作为或不作为会对道路安全产生深远影响，确保你的乘客及其他道路使用人的安全并遵守《全国重型车辆法》(HVNL)是你的责任。本指南详细描述了一些简单有效的措施，你可以通过采取这些措施为你的旅途做妥善准备并协助保证你及其他所有人的安全。

बस चलाना कार चलाने से बहुत अलग होता है और जनि ड्राइवर(रों) के नाम पर बस ली जा रही है, उनके लिए सुरक्षा और कानूनी आवश्यकताओं से अवगत होना महत्वपूर्ण है।

अगर आप बस करिए पर ले रहे/ही है, तो आप जो करते/ती या नहीं करते/ती है, उसका सड़क सुरक्षा पर गहरा प्रभाव पड़ सकता है और यह आपकी जम्मेदारी है कि आप अपने यात्रियों व सड़क के अन्य उपयोगकर्ताओं की सुरक्षा सुनिश्चित करें तथा भारी वाहन राष्ट्रीय कानून (एचवीएनएल) [Heavy Vehicle National Law (HVNL)] का अनुपालन करें। इस मार्गदर्शिका में आपकी यात्रा के लिए कुछ आसान और प्रभावी उपाय वसितारति किए गए हैं, जसिसे आपको अपनी यात्रा की ठीक से तैयारी करने तथा अपने आपको और बाकी सभी लोगों को सुरक्षित रखने में मदद मिल सकती है।



Contact us

For more information visit www.nhvr.gov.au

E info@nhvr.gov.au

P 13NHVR (13 64 87)*



Bus Hire – Driver & Compliance Information

English, 普通话, हिंदी



If you're the nominated bus driver(s), you are responsible for getting your passengers to their destination safely.

Below are some recommendations to assist you with safely completing your journey:

Before You Drive

Ensure you have the correct licence to operate the bus – if unsure, please check with the bus hire business or the local road authority.

Plan your journey and ensure regular rest breaks are scheduled in accordance with the law or if feeling fatigued to ensure the safety of your passengers.

If the bus is travelling over 100km's from its origin with a GVM over 4.5t and seats more than 12 adults (including the driver) - you need to carry and complete a National Driver Work Diary.

Conduct a pre-trip check to ensure the vehicle's registration is up to date and the tyres, lights, fluid levels, fluid leaks and other safety equipment is working properly.

Make sure you're well rested and fit to drive.

Never drive under the influence of alcohol, medication or other drugs.



Scan QR code for more Work Diary information

While You Drive:

Under the Heavy Vehicle National Law there are specific rules for how long you can drive without a break. If you're feeling fatigued, take a rest - whether it's planned or not.

If the bus requires a work diary, make accurate records of your work and rest – these are mandatory.

Do not engage in any unnecessary discussions / activities with passengers.

Ensure passengers are wearing their seat belts.

After You Drive:

Inspect bus upon arrival at your final destination and report any mechanical faults or issues to the bus hire company.

Ensure your driving records are up-to-date and accurate.

如果你是指定司机，你有责任安全地把你的乘客送到他们的目的地。

以下一些提示可以协助你安全地完成你的旅程：

你驾驶前

确保你有操控巴士的正确驾照，若不确定，请向巴士出租公司或本地路局核实。

计划你的旅程，确保按法律要求安排途中定期休息时间或在感到疲倦时停车休息，确保乘客安全。

如果巴士要开到离出发地100公里以外的地方且车辆总质量超过4.5吨、乘坐人数超过12名成人（包括司机），你需要携带并填写全国司机工作日志。

启程前做检查，确保车辆最近已做过登记，确保车胎、车灯、油液水平及其它安全设备一切正常且无任何油液渗漏。

确保你已得到充分休息且适合驾驶。

千万不要在酒精、药物或毒品的作用下驾驶。



扫二维码了解工作日志详情

你驾驶时:

不要中途不休息长时间驾驶。如果你觉得疲劳就休息一下，不管这是不是在计划之内。

如果你驾驶一辆疲劳受管控的巴士，必须准确记录你的工作和休息时间，这是强制要求。

不要与乘客有不必要的谈话/互动。

确保乘客都系好安全带。

你驾驶后:

抵达最终目的地后检查巴士，如有任何机械故障或问题，报告给租车公司。

确保及时、准确地更新你的驾驶记录。

यदि आप एक नामांकित बस चालक हैं, तो आप अपने यात्रियों को सुरक्षित रूप से उनके अंतिम स्थान तक पहुंचाने के लिए ज़िम्मेदार हैं।

आपकी यात्रा को सुरक्षित रूप से पूरा करने में सहायता के लिए नीचे कुछ सुझाव दिए गए हैं:

ड्राइव करने से पहले

यह सुनिश्चित करें कि आपके पास बस चलाने के लिए सही लाइसेंस है - यदि आप अनशिक्षित हैं, तो कृपया बस को करिए पर देने वाले व्यवसाय या स्थानीय सड़क प्राधिकरण के साथ जांच करें।

अपनी यात्रा की योजना बनाएं और अपने यात्रियों की सुरक्षा सुनिश्चित करने के लिए कानून के अनुसार या थकान महसूस होने पर नियमित अंतराल वरिम् (रेस्ट ब्रेक) नियत करना सुनिश्चित करें।

यदि बस अपने मूल स्थान से 100 किलोमीटर से अधिक की दूरी तय कर रही है और इसका जीवीएम 4.5 टन से अधिक है और इसमें 12 से अधिक वयस्क (चालक सहित) बैठ सकते हैं - तो आपके लिए राष्ट्रीय चालक कार्य डायरी (National Driver Work Diary)

अपने साथ रखना और इसे भरना आवश्यक है।

यात्रा करने से पूर्व जांच करके सुनिश्चित करें कि वाहन का पंजीकरण अप टु डेट है और टायर, लाइट, दरव स्तर, दरव के रिसाव और अन्य सुरक्षा उपकरण ठीक से काम कर रहे हैं।

यह सुनिश्चित करें कि आपने अच्छी तरह से आराम कर लिया है और आप ड्राइव करने के लिए फिट हैं।

कभी भी एल्कोहल, दवाइयों या अन्य मादक-पदार्थों के प्रभाव के तहत ड्राइव न करें।



कार्य डायरी (Work Diary) के बारे में और अधिक जानकारी के लिए QR कोड स्कैन करें

ड्राइव करते समय:

लंबे समय तक बना अंतराल लिए ड्राइव न करें। यदि आपको थकान महसूस हो रही है, तो आराम करें - चाहे इसकी योजना बनाई हो या नहीं। यदि आप फ़ैटीग-रेग्युलेटड बस चला रहे/ही हैं, तो अपने कार्य और आराम के सटीक रिकॉर्ड बनाकर रखें - ये अनिवार्य हैं।

यात्रियों के साथ कोई भी अनावश्यक बातचीत / गतविधियों में शामिल न हों।

यह सुनिश्चित करें कि यात्रियों ने अपनी सीट बेल्ट पहनी हुई है।

ड्राइव करने के बाद:

अपने आखिरी डेस्टिनेशन पर पहुंचने पर बस का निरीक्षण करें और किसी भी यांत्रिक खराबी या समस्या के बारे में बस करिया कंपनी को सूचित करें।

यह सुनिश्चित करें कि आपके ड्राइविंग रिकॉर्ड अप-टु-डेट और बिल्कुल सही हैं।